
PROTOKÓŁ NR 7/24 

z zebrania z mieszkańcami Osiedla Robotniczego 

z dnia 26 lutego 2024 r. 

 

R. Bisaga – Przewodniczący Zarządu O. Robotniczego – powitał władze miasta oraz 

zebranych mieszkańców.  

Ad. 1.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania uczestniczy ogólnie 8 mieszkańców. 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi - zał. 1 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 2.  

R. Bisaga  - przestawił sprawozdanie z działalności zarządu Osiedla Robotniczego za 2023 r. 

(zał. nr 2)  

 

Ad. 3.  

R. Bisaga  - przestawił Uchwałę Nr 1/2024 zebrania mieszkańców Osiedla Robotniczego w 

sprawie podziału środków finansowych przeznaczonych na działalność Osiedla Robotniczego 

w 2024 r. Zaproponowano, aby 700 zł przeznaczyć w 2024 r. na: na kosz dożynkowy oraz na 

paczki świąteczne dla mieszkańców osiedla.  

Kto z mieszkańców jest za przyjęciem ww. Uchwały ?  

 

Mieszkańcy przyjęli Uchwałę jednogłośnie (zał. 3). Zwrócili jednak uwagę, że jest to 

niewystarczający kwota na działalność osiedla.  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego - wszystkie zarządy osiedli i rady sołeckie 

otrzymały niższe kwoty na działalność w 2024 r. aniżeli sobie zaplanowały. Przeanalizujemy 

raz jeszcze budżet i zastanowimy się, czy możliwe będzie zwiększenie zaplanowanej 

wcześniej kwoty. 

Ad. 4.  

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – podziękowała mieszkańcom za 28 lat 

wspólnej pracy na rzecz Gminy, poinformowała, że nie będzie kandydować na Burmistrza w 

nowej kadencji.  

Przedstawiła informacje na temat budżetu Gminy w  2024 roku tj. planowane dochody 

budżetu na 2024 rok wynoszą ponad 130 mln zł. Planowane wydatki budżetu wynoszą ponad 

126 mln zł.  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przekazała informacje na temat inwestycji: 



 - wyremontowano dachy budynków Robotnicza nr 1, 2 i 4, w trakcie jest remont budynku nr 

5. Został do wyremontowania budynek nr 9. Kolejnym etapem będzie termomodernizacja 

budynków, musimy śledzić programy, z których będzie można pozyskania środki na ten cel.  

- konieczna jest rozbudowa drogi na osiedlu pomiędzy wraz z oświetleniem osiedlowym oraz 

zagospodarowanie terenów zielonych pomiędzy budynkami 1 – 3 oraz 4-9 i wykorzystanie 

ich na plac zabaw czy zielone siłownie.    

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – dodała, że należy wpierw uporządkować szopki 

znajdujące się przy „górnych” blokach, których stan techniczny nie jest dobry. W zamian tych 

szopek mieszkańcom należy zabezpieczyć inne pomieszczenie gospodarcze, które należy 

zlokalizować np. tam gdzie był budynek nr 9a.  

R. Bisaga – stwierdził, że na zew. szopy te nie wyglądają najlepiej, ale wew. są w dobrym 

stanie, a mieszkańcom służą do przechowywania niezbędnych im rzeczy.   

 

- z informacji pozyskanych od Marszałka wiemy, że są plany, aby w kolejnych latach w Solcu 

powstał most.  

W sprawie promu Pani Burmistrz przypomniała, że nie jest on własnością Gminy, i nieprawdą 

jest, że Gmina Solec Kujawski wydała na jego uruchomienie 20 mln zł. Partycypowaliśmy  

w kosztach jego budowy jako jedna z Gmin w wysokości 360.000 zł. Dzięki tej inwestycji 

Solec zyskał nową ulicę, chodnik oraz oświetlenie.  

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego- inne inwestycje planowane do realizacji w 

2024 r. i w kolejnych latach to: 

- rozbudowa stacji uzdatniania wody (SUW) zlokalizowanej w miejscowości Chrośna, 

- zagospodarowanie terenów nadwiślańskich w Solcu Kujawskim, 

- tężnie solankowe i zagospodarowanie Skweru gen. Antoniego Hedy-Szarego - II etap, 

- zagospodarowanie terenów po byłej Nasycalni Podkładów Kolejowych w Solcu Kujawskim 

- II etap, 

- budowa ścieżek rowerowych w Solcu Kujawskim, 

- przyłącze energetyczne do działki nr 756/3 dla Grupy BIZON 

- budowa hangaru na potrzeby WOPR 

- modernizacja nawierzchni parkingu OSP 

 - budowa nabrzeża przeładunkowego na Wiśle w Solcu Kujawskim 

- budowa odcinków dróg gminnych - ul. Barwna, Słoneczna, Tęczowa, Wiejska w Solcu 

Kujawskim (II etap). 

Wnioski mieszkańców dot.: 

- konieczności naprawienia dziur w drogach osiedlowych oraz wycięcia krzewów i drzew 

zagrażających bezpieczeństwu.   



T. Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego - systematycznie i konsekwentnie wykonywane 

są wszelkie remonty budynków, centralnego ogrzewania czy remonty dachów w 

poszczególnych budynkach. 

B. Białkowska - Zastępca Burmistrza - w sprawie naprawy dróg na osiedlu, to wyjaśnimy tę 

kwestię z pracownikiem WUM, podobnie sprawę związaną z koszeniem trawy i wycinką 

drzew. Przypomniała, że prace te na zlecenie Gminy wykonuje ZGK.  

 

-  usunięcie hałdy śmieci za garażami.  Właściciel tego terenu powinien  to uporządkować. 

B. Białkowska - Zastępca Burmistrza- poinformowała, iż to nie jest teren Gminy. 

Wyjaśnimy to lub wyślemy pismo do właściciela terenu. 

 

- wycięcia lipy przy budynku 4.  

B. Białkowska - Zastępca Burmistrza – wyjaśnimy i zgłosimy do WUM tę sprawę.  

 

- dalszych planów dotyczące drogi krajowej S10 

T. Substyk- Burmistrz Solca Kujawskiego- eskapada idzie nad Źródliskami, sprawa ciągnie 

się od 2016 r.  

Jeśli chodzi o źródliska to jeden z nich jest użytkiem ekologicznym, a drugi nie. Wody 

powierzchniowe podziemne od węzła Solec przy ul. Kujawskiej w kierunku Torunia mają już 

decyzję środowiskową. Sporo lasu wycięto już, aż do Zielonego Szlaku. 

B. Białkowska - Zastępca Burmistrza - 4 m od ogrodzenia Drobexu już został las wycięty. 

Droga Nr „10” jest potrzebna. Dodała, że Rada Miejska w Solcu Kujawskim podjęła uchwałę, 

w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego „Źródliska na Wypaleniskach”.  

B. Czaki- Przewodniczący Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim - odbyły się również 

spotkania z GDDKiA w terenie, odnieśliśmy wrażenie, że byli tam pierwszy raz. To jest 

przykre. Nie było z ich strony żadnej reakcji na nasze prośby o przesunięcie przebiegu tej 

drogi, dalej od Źródlisk. Gmina walczyła cały czas, żeby zmienić jej przebieg, omijając  

Źródliska. Także uważamy, że nowa droga jest potrzebna. 

B. Białkowska - Zastępca Burmistrza – nadleśniczy zwrócił nam uwagę na zwierzynę, 

która przechodzić będzie tą drogą, udając się do rzeki Wisły i wchodzić na teren miasta. 

 

- plany dotyczące budowy drogi Inowrocław – Solec Kuj. 

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego-  ma zostać zrealizowana doga w ramach 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych edycja piąta Rozwój 

stref przemysłowych tj. rozbudowa drogi Inowrocław-Solec Kujawski oraz Nowa Wieś 

Wielka-Leszyce. Gmina kategorycznie sprzeciwiła się, aby przebiegała ona przez środek 

sołectwa Chrośna. Wiązałoby się to z likwidacją wszystkich zakrętów prowadzących do 



Sołectwa, zmiany przebiegu i wycinką sporego obszaru lasu. Liderem tej inwestycji jest 

Powiat Inowrocławski, natomiast na obszarze naszej Gminy zostanie zrealizowany odcinek 

od projektowanego węzła Solec na  projektowanej drodze S10  do drogi krajowej nr „10”.   

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – przedstawiła informację na temat:  

- uchwały antysmogowej Sejmiku Woj. Kuj. – Pom. i zakazu używania od 1.01.24 r. kotłów  

o I, II i III klasie.  

- Gmina ma opracowaną ekspertyzę i założenia do planu zaopatrzenia w energię. 981 kotłów 

powinno być na teraz usuniętych. 

- programu „Czyste Powietrze” i możliwości dofinansowania do wymiany pieców, program 

realizowany w Urzędzie Miejskim, 

-  najbliższych spotkań z przedstawicielami WFOŚiGW w Toruniu dot. możliwości 

skorzystania z dofinansowania np. do instalacji fotowoltaicznej, 

- naboru na stanowisko gminnego energetyka do Urzędu Miejskiego, 

- wykorzystywania paliw OZE, 

- przedstawicielstwa z naszej Gminy w Bydgoskim Alercie Antysmogowym, 

- kolejnej edycji Soleckiego Budżetu Obywatelskiego, 

- przystąpienia do opracowania projektu „Strategii rozwoju Gminy Solec Kujawski na lata 

2023-2030 (+)” . 

 

- zapytano czy Gmina weszła w projekt „Ciepłe Mieszkanie” 

B. Białkowska - Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że w naborze, który odbył się pod 

koniec ubiegłego roku Pani Burmistrz nie podjęła w tej sprawie decyzji.   

 

- zapytano o możliwość otrzymania ekspertyzy dotycząca źródeł odnawialnych. Jak się 

nazywa ten dokument i jakie są jego założenia? 

B. Białkowska - Zastępca Burmistrza – poprosiła, aby zgłosić się po ten dokument do 

Dyrektora WUM, powinien udostępnić.     

R. Bisaga – podziękował zebranym i zakończono zebranie o godz. 18.30. 

 

Roman Bisaga  

Przewodniczący ZOR 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

 

 



      

       

 


